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Betreft: Schriftelijke vragen SP over de RIB XONAR en Mutsaersstichting d.d. 7 februari 2024. 
 
 
Geacht college, 
 
 
Op 7 februari 2024 ontving de gemeenteraad van Maastricht een raadsinformatiebrief (RIB) van het 

college met de titel ‘XONAR en Mutsaersstichting’. Naar aanleiding van die RIB, zijn bij onze fractie de 

volgende vragen gerezen. 

In de RIB wordt gesteld dat XONAR door de hack van december 2023 ‘tijdelijk niet in staat geweest is 

om op de gebruikelijke manier te rapporteren in het monitoringoverleg.’ (p. 1) 

1. Is er al meer bekend over de afwikkeling van de hack van december 2023? Zo ja, zou de raad 

een update mogen ontvangen over de stand van zaken? Zo nee, waarom niet? 

 

2. In het geval er door XONAR ‘losgeld’ betaald is aan de hackers, kunt u de raad informeren over 

het bedrag dat daarmee gemoeid was? Zo ja, over welk bedrag ging het hier? Zo nee, waarom 

niet? 

 

3. Mocht er door XONAR (en/of anderen) ‘losgeld’ betaald zijn, komt dit bedrag dan voor 

rekening van XONAR of van de betrokken gemeenten? 

 

4. In het geval van het eerste scenario: wat zijn de consequenties daarvan voor de incidentele 

bijdrage die de deelnemende gemeenten ter beschikking gesteld hebben in het kader van het 

Herstelplan XONAR? 

 

5. Is de gemeente voornemens om de ICT-infrastructuur en -beveiliging een prominente(re) 

plaats te geven in het opdrachtgeverschap naar (jeugd)zorginstellingen bij toekomstige 

aanbestedingen? Zo nee, waarom niet? 

In dezelfde RIB wordt op pagina 2 verhaald over een ‘systeemproblematiek dat (sic) de problemen bij 

de individuele jeugdzorgaanbieders overstijgt en daarmee ook de aanpak volgens het draaiboek 

continuïteit jeugdhulp.’ Ook wordt gesteld dat de gezamenlijke jeugdregio’s, waarvan de gemeenten 
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Maastricht en Venlo ‘penvoerder’ zijn, naar aanleiding daarvan overleg hebben geïnitieerd met het 

verantwoordelijke ministerie van VWS, de VNG, de Jeugdautoriteit en de Inspectie Gezondheidszorg 

en Jeugd. De brief met dat verzoek tot onderhoud is bij de RIB gevoegd.  

Ook in de bij de RIB gevoegde brief wordt gesproken over een ‘systeemprobleem’ waarmee de 

gemeenten in de Limburgse jeugdregio’s geconfronteerd worden. Een nadere toelichting op oorzaken 

die ten grondslag liggen aan de constatering van een ‘systeemprobleem’ blijft zowel in de RIB als in de 

bijgevoegde brief echter grotendeels achterwege, behoudens een klacht over de gestegen salarissen 

na Cao-onderhandelingen en het gebrek aan ‘executiekracht van toezichthouders.’ 

6. Wat bedoelt het college specifiek met de term ‘systeemprobleem’ met betrekking tot de 

jeugdzorg in de provincie Limburg? 

 

7. Kan het college reflecteren op de onderliggende oorzaken van de systeemproblematiek 

waarmee de jeugdregio’s in Limburg momenteel geconfronteerd worden? 

 

8. Wat wordt precies bedoeld met de frasen dat ‘de executiekracht van toezichthouders 

Jeugdautoriteit en Inspectie Gezondheidzorg en Jeugd beperkt is’ en dat ‘gemeenten de 

mogelijkheid [missen] om via toezichthouders door te pakken naar het volgende 

escalatieniveau, ook als de problemen bij zorgaanbieders evident zijn’? 

 

9. Kan het college uiteenzetten welke oplossingen of maatregelen ten aanzien van dat gebrek 

aan ‘executiekracht’ en ‘de mogelijkheid om via toezichthouders door te pakken naar het 

volgende escalatieniveau, ook als de problemen bij zorgaanbieders evident zijn’ zij voorstaat? 

Ten slotte wordt in de bij de RIB gevoegde brief aan voornoemde geadresseerden naar voren gebracht 

dat ‘zeer recent is duidelijk geworden dat ook financiële situatie van de Vigo groep (sic) problematisch 

is’, en dat ‘onderdelen van deze groep, waaronder Pactum werkzaam [zijn] in de provincie Limburg.’ 

10. Kan het college de raad informeren over de vraag of en, zo ja welke, onderdelen van de VIGO 

Groep in de jeugdregio Zuid-Limburg actief zijn? 

 

11. Mochten onderdelen van de VIGO Groep actief zijn in onze jeugdregio, kan het college dan 

reflecteren op wat de gevolgen van de verslechtering van de financiële situatie van deze 

organisatie zijn voor Maastricht op de korte, middellange en lange termijn?  

 

Hoogachtend, 

Stephanie Blom 

Raadslid SP 

 

 


